
Dövlət başçısı Azərbaycanın 
sülh tərəfdarı olduğunu  

bir daha bəyan etdi

Ölkəmizin rəhbəri bu günə qədər verdiyi 
bütün müsahibələrində olduğu kimi, bu dəfə 
də ermənilərin 30 ilə yaxın apardığı işğalçı 
siyasətindən və törətdikləri vəhşilikdən ətraflı 
danışdı. Eyni zamanda, şanlı qələbəmizdən 
sonra bu bölgədə mövcud olan vəziyyəti 
dünya ictimaiyyətinin diqqətinə çatdırdı. 
Ermənistanı ötən il noyabrın 10- da imza-
lanmış üçtərəfli bəyanatın bəndlərini yerinə 
yetirməyə çağıran Prezident hazırda bu 
razılaşmanı pozmağa çalışan kifayət qədər 
revanşist qüvvələrin olduğunu dedi. Xüsusilə, 
Ermənistanın hazırki müdafiə naziri son 
günlər sərsəm fikirlər söyləməyə başlayıb. 

Ermənistanın Müdafiə Nazirliyi 
Xankəndiyə, eləcə də Rusiya sülhməramlı 
qüvvələrinin nəzarəti altında olan ərazilərə 
hərbiçilər göndərir və bu qüvvələr ərazidə 
təxribatlar törədir, Azərbaycan Silahlı 
Qüvvələrinin mövqelərini atəşə tuturlar. 
Respublikamızın rəhbəri Ermənistanın siyasi 
və hərbi rəhbərliyinə, təxribatla məşgul olan 
qüvvələrə ciddi xəbərdarlıq etdi və bildirdi ki, 
onlar 44 günlük müharibə zamanı düşdükləri 
vəziyyəti unutmasınlar. Əgər erməni faşizmi 
yenidən baş qaldırmağa cürət etsə, onla-
rın başları yenidən əziləcək. Qarabağda 
ermənilərin hər bir hərəkəti və fəaliyyəti 
Azərbaycanın hərbi qüvvələrinin tam 
nəzarətindədir. Əgər erməni hərbiçiləri ciddi 
təxribat törədərlərsə, Azərbaycan tərəfindən 
adekvat tədbirlər görüləcək. Bununla bağlı 
bölgədə antiterror əməliyyatları aparmağa 
tam hüququmuz var.

Dövlət başçısı Rusiyanın da bölgədəki 
fəaliyyətinə toxundu. Dedi ki, Rusiya 
Ermənistana təzyiq göstərməli, erməni 
hərbiçilərinin bölgəyə göndərilməsinə yol 
verməməli, onları silahla təmin etməməlidir. 
Lakin biz bunun əksini görürük. Rusiyanın 
müdafiə naziri öz çıxışında Ermənistan 
ordusunun silahla təmin olunacağını vurğula-
mışdı. Bu isə təhlükəli bir addımdır. Bölgədə 
sülhün bərqərar olmasına təhlükədir. Bu, 
eləcə də Ermənistandakı revanşist qüvvələrin 
baş qaldırmasına səbəb ola bilər. Ölkə baş-
çısı bu istiqamətdə Rusiyadan gözləntilərinin 
olduğunu, eləcə də Rusiya sülhməramlı 
qüvvələrinin öz missiyasını layiqincə yerinə 

yetirməli olduqlarını vurğuladı. Sülhməramlı 
qüvvələr üçtərəfli bəyanata uyğun olaraq, 
erməni hərbçilərinin bölgədən tam çıxarıl-
masına və əlavə qüvvələrin bu regiona ayaq 
açmamasına nəzarət etməlidirlər. Təəssüf 
ki, biz bunun şahidi olmuruq. Ölkə başçısı 
bununla əlaqədar Rusiya və Ermənistan 
tərəfinə rəsmi məlumat verildiyini bildirdi.

Azərbaycan dövləti üçtərəfli bəyanatın 
bütün bəndlərinə əməl edir, qarşı tərəfləri də 
bu şərtləri yerinə yetirməyə çağırır. Bütün 
dünyanın da qəbul etdiyi Zəngəzur dəhlizinin 
açılması ilə Ermənistan da daxil olmaqla, 
region dövlətlərinin hamısı fayda qazanar. 
Ermənistanın Rusiya və İranla dəmir yolu 
əlaqəsi yaranar. Mərkəzi Asiya dövlətləri də 
bu dəhliz vasitəsilə Türkiyə və Avropaya qısa 
yolla quru əlaqələr yaradar. Beləliklə, bu, 
beynəlxalq iqtisadi əlaqələrin qurulmasına 
böyük töhfə olar. 

Müsahibədə Azərbaycan vətəndaşı olan 
ermənilərin cəmiyyətimizə inteqrasiya oluna 
biləcəyindən də söhbət açıldı. Azərbaycan 
çoxmillətli, tolerant bir dövlətdir, müxtəlif 
millətlərin nümayəndələri bir ailə kimi yaşa-
yırlar. Hətta Bakı da daxil olmaqla, regionla-
rımızda çoxlu sayda erməni firavan şəkildə 
yaşayır. Qarabağda yaşayan Azərbaycan 
vətəndaşı olan ermənilər də bundan yarar-
lana bilərlər. Sadəcə Azərbaycan qanunları 
ilə yaşamaq istəyini bildirməlidirlər. Əgər 
bunu etsələr, digər xalqların nümayəndələri 
kimi, Azərbaycanda gözəl həyat sürə bilərlər. 
Ermənilər başa düşməlidirlər ki, Xankəndi 
mütləq Azərbaycanın idarəçiliyinə keçəcək. 
Bu, dövlətimizin heç vaxt dəyişməyəcək 
mövqeyidir. 

Prezident İlham Əliyev bu müsahibəsində 
dünya ictimaiyyətinə bir daha Azərbaycanın 
güclü, eyni zamanda, sülhün, dostluğun 
tərəfdarı olan bir dövlət olduğunu bəyan etdi. 

Kamilə ƏLİYEVA, 
Milli Məclisin deputatı,  

BDU-nun kafedra müdiri, professor

Cənubi Qafqazın gələcək inkişafı 
sülh və sabitlikdən keçir

– Azərbaycan Prezidentinin müsahibədə 
səsləndirdiyi fikirlər, eyni zamanda, 
həqiqətlərin dünya ictimaiyyətinə çatdırıl-
ması, ermənilərin qara piar kampaniyasının 
fiaskoya uğradılması baxımından vacibdir. 
Dövlət başçısı sülh müqaviləsinin imzalan-
ması, regionda kommunikasiya xətlərinin 
bərpa olunması və əməkdaşlığın təmini ilə 
əlaqədar Azərbaycan dövlətinin strateji ba-
xışlarını bir daha ortaya qoydu. Azərbaycan 
sülh müqaviləsinin imzalanmasının, bölgədə 
çoxşaxəli əməkdaşlıq mühitinin yaradılması 
tərəfdarıdır.

Zəngəzur dəhlizinin yaradılması məsələsi 
də olduqca aktual və vacibdir. Bu, regionda 
bütün xalqların və dövlətlərin maraqlarına 
tam cavab verir. Belə bir şəraitdə Ermənistan 
isə konkret mövqe ortaya qoymalıdır. Yəni 
ərazi iddiasından əl çəkməli, ölkəmizin ərazi 

bütövlüyünü tanımalı və sülh müqaviləsini 
imzalamalıdır.

Başlıcası, Ermənistan üçtərəfli bəyanatın 
tələblərini tam yerinə yetirməlidir. Məğlub 
ölkənin hərbi-siyasi rəhbərliyi anlamalıdır 
ki, istənilən təxribat cəhdinin və qeyri-qa-
nuni fəaliyyətin qarşısı alınacaq. Ali Baş 
Komandanımızın qeyd etdiyi kimi, “əgər 
yenə də erməni faşizmi baş qaldırmağa 
cəhd belə göstərsə, biz onun başını bir daha 
əzəcəyik. İkinci Qarabağ müharibəsindəki 
məğlubiyyət onlar üçün dərs olmalıdır”. Ona 
görə də Ermənistan regionda vəziyyətin 
gərginləşməsinə xidmət edən addımlardan 
çəkinməlidir. Cənubi Qafqazın gələcək inkişa-
fı sülh və sabitlikdən keçir.

Hazırladı: 
R.TAHİR, “Xalq qəzeti”

İstanbulda keçirilən “IDEF - 2021” 
Beynəlxalq Müdafiə Sənayesi 
Sərgisi davam edir. Azərbaycan 
sərgidə öz müdafiə sənayesi 
məhsulları ilə təmsil olunur. 
Digər illərdən fərqli olaraq bu il 
ölkəmiz sərgidə 44 günlük Vətən 
müharibəsində istifadə olunan 
silahları da nümayiş etdirir.

Bundan əlavə builki məhsullar arasında 
yeniliklərdən biri də snayper tüfəngidir ki, onu 
digər silahlardan fərqləndirən xüsusiyyəti 
odur ki, iki min metr məsafədə hədəfi vurur 
və adi snayper silahlarından fərqli olaraq 
güllə deyil, mərmi atır. Belə ki, mərmi iki 

min metrlik məsafədə on metrlik radiusda 
hədəfi tamamilə məhv edir. Bundan əlavə 
Azərbaycan stendində müxtəlif çaplı toplar, 
silahlar, əl qumbaraları, kombinə olunmuş 
döyüş patronları və digər döyüş ləvazimatları 
sərgilənir.  Bir çox ölkənin təmsil olunduğu 
tədbirdə Azərbaycan stendinə xüsusi maraq 
göstərilir. 

Tədbir avqustun 20-dək davam edəcək.

Dövlət başçımızın bir neçə gün əvvəl “CNN Türk” televiziya 
kanalına verdiyi müsahibənin qəzet variantını oxuyarkən 
iki xüsusi məqam yadıma düşdü. Birinci məqam Avropa 

təfəkkürü ilə bağlıdır. Böyük Britaniyanın görkəmli ictimai-
siyasi xadimlərindən olan Uilyam Çörçill deyirmiş ki, ləyaqətli  
və əxlaqlı insanlar bu  hissləri ağır artilleriya hücumları altında 
olarkən də unutmurlar. Yəni o insanlar müharibənin ən ağır 
məqamlarından da ləyaqətli və əxlaqlı şəkildə çıxırlar.

İkinci məqam isə türk əxlaqı və 
düşüncə tərzi  ilə bağlıdır. Türklərin də 
iştirak etdiyi müharibədən bəhs edən 
tarixi filmdə belə bir məqam var. Ağır 
yaralanmış əsgəri təcili olaraq döyüş 
meydanından çıxarmaq lazımdır. 
Döyüşçü yoldaşları onu çiyinlərinə 
götürmək istəyəndə türk əsgər deyir:  
“Abi, yanan otları söndürün, son-
ra məni götürün”. Dostları yanğını 
söndürmək üçün vaxtın olmadığını 
deyəndə, əsgər yenidən xahiş edir: 
“Söndürün ki, burdan bir türkün keçdiyi 
bilinsin”. 

… Prezident İlham Əliyev təkcə 
44 günlük Vətən müharibəsində deyil, 
ümumiyyətlə, bütün siyasi fəaliyyəti 
dövründə həm ali ləyaqət və əxlaq 
nümayiş etdirdi, həm də  görkəmli türk 
sərkərdəsi olaraq, kiminsə günahsız 
yerə yanmasına imkan vermədi. Az-
ğın, pozğun və quzğun düşmən hamı-
nın yuxuda olduğu bir vaxtda Gəncəni 
ən ağır silahlardan atəşə tutanda 
nəinki sadə insanlar, hətta ictimai 
xadimlər və yaradıcı ziyalılar da sosial 
şəbəkələrdə üsyankarcasına çağırışlar 
səsləndirirdilər ki, Xankəndi darma-
dağın edilsin. O insanları da başa 
düşmək olardı, Xankəndinə  – hərbi 
obyektlər olmayan əraziyə bir güllə 
belə atılmasına icazə verməyən İlham 
Əliyevi də. O çağırışı səsləndirənlər 
körpə uşaqların, köməksiz qadın və 
qocaların, yuxuda olan şəhərin oda 
qalanmasına etiraz edəndə haqlı 
idilərsə, İlham Əliyev də insan qanı 
içən erməni siyasətçilərindən nə qədər 
ucada olduğunu sübut edəndə haqlı 
idi. 

Dövlət başçımız bu məqamları 
“CNN Türk”-ə müsahibəsində də yada 
salmışdır. O, müharibə dövründə  
dəfələrlə  deyirdi ki, Paşinyan özü 
mənə tarix versin, təqvim versin ki, 
nə zaman bizim torpaqlarımızdan 
rədd olur, həmin gün biz müharibəni 
dayandırırıq.Yəni Azərbaycan rəhbəri 
qan tökülməsini istəmədiyini dəfələrlə 
xatırlatmışdı. Gözünü Xocalıda tökül-
müş günahsız qanlar tutmuş düşmən 
isə, Azərbaycan liderinin humanist 
çağırışını qulaqardına vurmaqdan 
məmnunluq  hiss edirdi. Amma o 
məmnunluq uzun çəkmədi. Darma-

dağın olan Ermənistan ordusunun 
rəhbərliyi Nikol Paşinyana başa saldı 
ki, daha tab gətirə bilmirik. Paşin-
yan  “oldu, noyabrın 9-da çıxırıq” 
deyən kimi Azərbaycan rəhbərliyi 
hərbi əməliyyatları dayandırdı. Yəni 
onlar özləri ləyaqət və əxlaqlarını 
ayaq altına atdılar. Prezident “CNN 
Türk”-ə müsahibəsində xatırladır:  
“Biz dayandıq, yenə də sözümüzə 
əməl etdik və dərinə getmədik. Yəni, 
ermənilərdən fərqli olaraq biz etnik 
təmizləmə aparmadıq, hərbi cinayət 
törətmədik, müharibəni ləyaqətlə apar-
dıq, mülki şəxsləri vurmadıq. Hətta 
erməni əsgərlərini lazımsız yerə məhv 
etmədik”. 

Hələ bu harasıdır? Ermənistan 
rəhbərliyi məlum üçtərəfli bəyanatın 
imzalanmasından bir ay son-
ra Azərbaycan ərazisinə böyük 
bir təxribat qrupu  göndərmişdi: 
 “Onlar həbs olundu, halbuki məhv 
edilə bilərdilər. Çünki onlar bizim 
4 hərbçimizi öldürdülər, amma biz 
onlara dəymədik. Yəni, müharibənin 
öz qanunları var və hər şey gərək 
ləyaqətlə olsun. Müharibədə də, mülki 
həyatda da, məişətdə də, evdə də, 
işdə də, siyasətdə də ləyaqət əsas 
prinsiplərdən biri olmalıdır. Ona görə 
indiki şəraitdə, əlbəttə ki, bizim başqa 
planlarımız var. Ancaq İkinci Qarabağ 
savaşı Azərbaycan xalqının tarixində 
əbədi qalacaq”.

Yuxarıda xatırlatdığımız kimi, 
Ermənistan rəhbərliyi artıq öz qa-
çılmaz məğlubiyyətini dərk edərək 
bizi durdurmaq və mülki əhaliyə 
böyük zərər vermək üçün şəhər və 
kəndlərimizi ballistik raketlərlə, artille-
riya qurğuları ilə daim atəşə tuturdu. 
Bunun nəticəsində 100-dən çox mülki 
şəxs, o cümlədən qadınlar və uşaqlar 
həlak olmuşdular.  Gəncə, Bərdə, 
Ağdam, Goranboy, Naftalan, Tərtər, 
Füzuli və digər bölgələrimizi hər gün 
atəşə tuturdular. Prezident xatırladır: 
“Tərtər şəhərinə, – o qədər də böyük 
şəhər deyil, – 20 minə yaxın raket düş-
müşdür. Ancaq Azərbaycan xalqının 
iradəsini qıra bilmədilər. Öz yaxınları-
nı, öz qohumlarını, əqrəbalarını itirmiş 
insanlar da deyirdilər ki, ancaq irəli 
getməliyik. Yəni, ermənilərin bu qeyri-

insani davranışı da onlara heç bir 
xeyir, mənfəət gətirmədi, sadəcə ola-
raq, dünyanın gözü qarşısında özlərini 
növbəti dəfə vəhşilər kimi göstərdilər. 
Biz isə buna cavab vermədik, onun 
üçün Ermənistan tərəfində mülki əhali 
arasında itkilər çox azdır, təqribən 30 
civarında və onların böyük əksəriyyəti 
savaşda iştirak edənlərdir”. 

Biz artıq dünya ictimaiyyətinə 
sübut etmişik ki, 44 günlük müharibə 
dövründə Qarabağ bölgəsində – 
ermənilərin işğalı altında olan yerlərdə 
və onların yaşadıqları yerlərdə heç 
bir dağıntılar olmamışdır. Yəni, bu, bir 
daha onu göstərir ki, biz müharibəni 
də ləyaqətlə aparmışıq və savaşa xas 
olan bütün qaydalara riayət etmişik. 
Bəs onlar müharibə qanunlarına 
necə əməl ediblər? Prezident xatır-
ladır: “Ağdam şəhəri yoxdur. Ağdam 
şəhərində 30 mindən çox insan yaşa-
yırdı. Şəhərdə bir dənə salamat bina 
qalmamışdır. Yəni, bütün binaları işğal 
dövründə erməni vəhşiləri yerlə bir 
etmişlər. Həmçinin Füzuli şəhəri də, 
digər şəhərlər və bütün kəndlər də. İn-
sanlar yüz kilometrlərlə yol qət edirlər 
və yol boyunca görür ki, sağ-sol, hər 
tərəf dağıdılıb, yəni, qayıtmağa yer 
yoxdur. Eyni zamanda, ermənilər 
orada yüz minlərlə mina basdırıb. 
Müharibə başa çatandan sonra – 10 
noyabr tarixindən bu günə qədər 150-
dən çox mülki şəxs və hərbçi minaya 
düşərək ya həlak olub, ya da ki, öz 
sağlamlığını itirib”. 

Təbii ki, tarixin bütün 
dönəmlərində, bütün ölkələr və ya 
xalqlar arasındakı müharibələr gec-
tez sülh ilə başa çatıb. Azərbaycan 
rəhbərliyi həmin prosesin mümkün 
qədər tezləşdirilməsinə çalışır : “Mən 
bir neçə dəfə öz sözümü açıq demiş-
dim ki, biz istəyirik Ermənistanla sülh 
müqaviləsi imzalansın. Ermənistan 

və Azərbaycan bir-birilərinin ərazi 
bütövlüyünü tanısınlar və sərhədlərin 
delimitasiyası, yəni, müəyyən edilməsi 
prosesi də başlasın. Ancaq bu günə 
qədər Ermənistandan müsbət ca-
vab almamışıq. Belə görünür ki, 
Ermənistan buna hazır deyil, ya da 
bunun əleyhinədir. Mən söylədim ki, 
bu, böyük yanlışlıq olar və onlar özləri 
də peşman olacaqlar. Çünki biz bu 
təklifi masa üzərində əbədi saxlamalı 
deyilik”. 

İşğalçı ölkənin bu rüsvayçı 
məğlubiyyətdən sonra nə etmək 
istədiyi, əsl marağının nədən ibarət 
olduğu hələ ki, heç kəsə məlum deyil. 
Azərbaycanın indiki marağının nədən 
ibarət olduğunu isə dövlət başçımız 
növbəti dəfə təkrar edir: “Cənubi 
Qafqazda uzun fasilədən sonra 
sülhün təmin edilməsi bizim maraqla-
rımıza cavab verir. Hesab edirəm ki, 
Ermənistanın da maraqlarına cavab 
verir. Çünki Zəngəzur dəhlizi onların 
da maraqlarına xidmət edəcək. Onlar 
da dəmir yolu ilə həm İranla, həm Ru-
siya ilə əlaqə yarada bilərlər. Bu günə 
qədər bu əlaqə yoxdur və onlar üçün 
də yeni fürsətlər ortaya çıxacaq”.

Bax, belə. Gündəlik həyatda, 
ictimai fəaliyyətdə və hətta məişət 
proseslərində ləyaqəti, əxlaqı gözləyə 
bilməyən insanların müharibə 
şəraitində həmin dəyərlərə hörmətlə 
yanaşa bilməməsi tamamilə təbiidir. 
Elə bizim dövlətin  bütün dünyanın 
diqqət mərkəzində olan proseslərdə 
özünəməxsus ləyaqət və mükəmməl 
əxlaq nümayiş etdirməsi də tamamilə 
təbiidir. Çünki biz türk etnosu, 
Azərbaycan xalqı olaraq, min illər boyu 
həmin dəyərləri şərəflə daşımışıq. 

İttifaq MİRZƏBƏYLİ,  
“Xalq qəzeti” 

(əvvəli 1-ci səhifədə)

Dövlətimizin başçısı işğaldan 
azad edilmiş ərazilərin ən qısa 
vaxtda Azərbaycanın ümumi enerji 
sisteminə qoşulması, bu ərazilərin 
dayanıqlı və fasiləsiz elektrik enerjisi 
ilə təchiz edilməsi məsələsinə xüsusi 
diqqətlə yanaşır. Bunun nəticəsidir ki, 
bu istiqamətdə işğaldan azad edil-
miş bütün yaşayış məntəqələrində, 
o cümlədən Kəlbəcər rayonunda 
genişmiqyaslı işlər həyata keçirilir. 
110/35/10 kV-luq “Kəlbəcər” yarıms-
tansiyasının qısa müddətə inşası 
həyata keçirilən layihələrdən biridir.

Kəlbəcər rayonunun Qamışlı kəndi 
ərazisində müasir avadanlıqlarla 
təchiz olunaraq inşa edilən yeni ya-
rımstansiyada 80 MVA gücündə yeni 
transformatorlar quraşdırılıb. Yarıms-
tansiyada 110 kilovoltluq açıq, 35 və 
10 kilovoltluq qapalı paylayıcı qurğular 
yaradılıb. “Kəlbəcər” yarımstansiyası 
məsafədən idarəolunan SCADA Dis-
petçer İdarəetmə sisteminə qoşulub 
və bunun üçün yeni idarəetmə binası 
tikilib. Burada ən yeni rəqəmsal texno-
logiyalardan istifadə edilib.

Burada onu da qeyd edək ki, 
ermənilər tərəfindən enerji sistemi 
tamamilə dağıdılan Kəlbəcər rayonuna 
Daşkəsəndən 70 kilometr məsafədə 
110 kV-luq yüksəkgərginlikli ikidövrəli 

elektrikötürmə xətti çəkilib. Murov da-
ğını aşmaqla çəkilən xəttin bəzi anker 
dayaqları dəniz səviyyəsindən 3400 
metr yüksəklikdə quraşdırılıb.

Prezident İlham Əliyev və birinci 
 xanım Mehriban Əliyeva Laçında 
olarkən, burada hava limanının 
təməlini qoyublar. Tədbirdə çıxış 
edən dövlətimizin başçısı deyib: “Bu 
gün azad edilmiş torpaqlarda böyük 
infrastruktur obyektinin təməli qoyulur. 
Laçın rayonunda beynəlxalq hava li-
manının tikintisinə start verilir. Bu hava 
limanının tikintisi mənim tərəfimdən 
bir müddət əvvəl elan edilmişdir. 
Demişdim ki, azad edilmiş torpaqlarda 
üç beynəlxalq hava limanı tikiləcək. 
Artıq Füzulidə və Zəngilanda bu işlərə 
start verildi. Füzuli Beynəlxalq Hava 
Limanı bu ilin sonuna, ya da gələn ilin 
əvvəlinə istismara tam hazır olacaq.

Zəngilanda da işlərə start verildi, 
mən şəxsən Zəngilan Beynəlxalq 
Hava Limanının təməlini qoydum. 
Zəngilan hava limanının istifadəyə 
verilməsi tarixi yəqin ki, 2022-ci il ola-
caq. Kəlbəcər və Laçın rayonlarında, 
- mən müharibə başa çatandan sonra 
elan etmişdim, - yer axtarılacaq və 
beynəlxalq hava limanı tikiləcək. Yerin 
axtarışı, əlbəttə ki, çox vaxt apardı. 
Çünki Kəlbəcər və Laçın rayonlarının 
relyefi elədir ki, burada düzən yer tap-
maq mümkün deyil. Baxmayaraq ki, 
hər iki rayonun çox geniş ərazisi var, - 

dağlar, meşələr, dərələr, təpələr, - düz 
yer demək olar ki, yoxdur. Yeganə bu 
yer seçildi ki, burada yenə də böyük 
torpaq işləri aparmaqla hava limanının 
tikilməsi mümkündür”. 

Qeyd edək ki, rayonun Qorçu 
kəndinin ərazisində inşa ediləcək hava 
limanı bir neçə mühüm amili özündə 
ehtiva edir. İlk növbədə, şübhəsiz 
ki, burada aeroportun tikilməsi 
ümumilikdə bölgənin sosial-iqtisadi 
inkişafına təkan verəcək, turizm poten-
sialının artırılmasına səbəb olacaq. 

Laçın hava limanının inşası, həm 
də işğaldan azad edilmiş tarixi torpaq-
larımızda aparılan abadlıq-quruculuq 
işlərinin miqyasını göstərir. Olduqca 
mühüm strateji əhəmiyyətə malik 
olan bu aeroport logistik mərkəzlərin 
yaradılmasına da töhfə verəcək. 
Laçın hava limanı Azərbaycanın dəniz 
səviyyəsindən ən hündürdə yerləşən 
aeroportu olacaq. Uçuş-enmə zolağı-
nın uzunluğu 3 kilometr təşkil edəcək 
hava limanında 6 təyyarə dayanaca-
ğının inşası nəzərdə tutulur. Bu hava 
limanı Kəlbəcər rayonu ərazisinə hava 
nəqliyyatı ilə gediş-gəlişi asanlaşdıra-
caq.

Azərbaycan Prezidentinin La-
çın Beynəlxalq Hava Limanının 
təməlqoyma mərasimində qeyd etdiyi 
kimi, azad edilmiş bölgələrin - Şərqi 
Zəngəzurun, Qarabağın bərpası, in-
sanların bu zonaya qaytarılması üçün 

yeni imkanlar açılır. Bu tikinti işlərinin 
maksimum qısa müddətdə aparılması 
nəzərdə tutulur. Amma bu, o qədər 
də asan məsələ deyil. Çünki mal-
materialların gətirilməsi üçün logistik 
problemlər var: “İndi yay başa çatır, bir 
müddətdən – oktyabr ayından sonra 
buralarda qar yağacaq. Ona görə yol-
lardan istifadə çətinləşəcək. Hər halda, 
bu gün bu tarixi hadisə baş verir, biz 
Laçın Beynəlxalq Hava Limanının 
tikintisinə start veririk. Hesab edirəm 
ki, bu, bir çoxları üçün gözlənilməz 
oldu. Bəziləri bunu möcüzə hesab 
edirdilər. Çünki sovet dövründə heç 
vaxt bu bölgədə–Kəlbəcər–Laçın 
zonasında hava limanı olmayıb. Məhz 
bu səbəbə görə. Çünki çox bahalı bir 
layihə ola bilərdi və məqbul yer də tap-
maq mümkün deyil. Ancaq biz bunu 
edirik. Müstəqil Azərbaycan dövləti 
buna da qadirdir. Buna texniki imkan-
larımız da, maliyyə imkanlarımız da və 
güclü iradəmiz də var”. 

Beləliklə, Zəngilan, Laçın və Füzuli 
hava limanlarının inşa edilməsi və is-
tismara verilməsi bölgənin canlanma-
sına, həm yük, həm sərnişin daşıma-
sına, həm də Azərbaycanın öz hərbi 
gücünü artırmağa, hərbi infrastrukturu 
yaratmağa böyük töhfə verəcək. 

Vaqif BAYRAMOV, 
“Xalq qəzeti”

Mən Şuşanı Azərbaycanın Mədəniyyət Paytaxtı elan etdim. 
Ancaq bütün digər şəhərlər də mənim üçün, bütün Azərbaycan 
xalqı üçün Şuşa qədər əzizdir və doğmadır. Hər qarış  torpaq 
bizim torpaqdır və onları biz azad etməli idik. Bu, xalq 
 qarşısında, tarix qarşısında, gələcək nəsillər qarşısında bizim 
 borcumuz idi və biz bu borcu şərəflə yerinə yetirdik.

İlham ƏLİYEV 
Azərbaycan Respublikasının Prezidenti
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Müharibənin 
öz qanunları var... Prezident İlham Əliyev  “CNN Türk”  

telekanalına  müsahibəsində dünya 
ictimaiyyətinə, ermənilərə və onların  
havadarlarına  kifayət qədər açıq 
mesajlar verdi.

“Prezident İlham Əliyev “CNN Türk” televiziya ka-
nalına müsahibəsində yeni şəraitdə Azərbaycanın 
hədəfləri, regiondaki vəziyyət ilə əlaqədar əhəmiyyətli 
məqamlara toxundu, beynəlxalq auditoriyaya aydın 
və dəqiq mesajlar verdi. Dövlət başçısı Azərbaycanın 
öz milli maraqlarının və ərazi bütövlüyünün qorunma-
sında prinsipial mövqedə olduğunu birmənalı şəkildə 
ifadə etdi. Bir daha şahidi olduq ki, ölkəmizin mövqeyi 
qətiyyətli və dəyişməzdir”. Milli Məclisin deputatı Fatma 
Yıldırım mediaya bu açıqlamasının davamında bildirib:

Sərgidə Azərbaycanın stendinə 
xüsusi maraq var

Şərqi Zəngəzur və Qarabağ sürətlə yenidən qurulur
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